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Vlaamse wijnbouw  -  Stand van zaken (2)

Wijnbouw is een interessante optie voor de toekomst. De groeiprognoses voor de sector 
zijn dan ook positief. De productie van Belgische wijn is tussen 2014 en 2015 met meer 
dan de helft gegroeid. In 2014 werd in België nog 600.000 liter wijn geproduceerd, in 
2015 was dit al meer dan 1 miljoen liter. De provincie Limburg blijft de grootste speler 
voor kwaliteitswijnen met onder meer wijndomeinen in Haspengouw, het grootste 
erkende wijnlabel van Vlaanderen. Daarnaast is er de BOB Maasvallei Limburg 
bijgekomen, de eerste grensoverschrijdende Beschermde Oorsprongsbenaming (BOB) 
van Europa.

1. Hoeveel liter wijn werd in Vlaanderen geproduceerd in het oogstjaar 2016? Graag 
een opdeling naar BOB Hagelandse wijn, BOB Haspengouwse wijn, BOB 
Heuvellandse wijn, BGA Vlaamse landwijnen, BOB Vlaamse mousserende 
kwaliteitswijn, BOB Maasvallei Limburg, producenten zonder erkenning.

2. Hoeveel wijnproducenten waren er in Vlaanderen in 2015 en 2016? Graag een 
opdeling naar Hageland, Haspengouw, Heuvelland, Maasvallei Limburg, Vlaamse 
landwijnen, producenten zonder erkenning.

3. Hoeveel bedroeg het wijnareaal in Vlaanderen in 2014, 2015 en 2016? Graag een 
opdeling naar Hageland, Haspengouw, Heuvelland, Vlaamse landwijnen, Maasvallei 
Limburg, producenten zonder erkenning.

4. Welke Vlaamse wijnen zijn inmiddels erkend als streekproduct?

5. a) Hoeveel bedroeg het rendement in 2016 (hectoliter per hectare)? 

b) Hoe verhoudt het zich ten opzichte van de voorgaande jaren?

6. a) Heeft het Vlaams Landbouwinvesteringsfonds (VLIF) in 2015 en 2016 
steunaanvragen ontvangen van wijnbouwers? Zo ja, hoeveel waren dat er 
jaarlijks? 

b) Hoeveel steunaanvragen werden jaarlijks aanvaard?

c) Hoeveel steun werd jaarlijks toegekend, wetende dat een VLIF-steunaanvraag 
niet steeds in het aanvraagjaar zelf aanvaard of geweigerd wordt?



7. Heeft de minister zicht op de uitbreidingsplannen van de Vlaamse wijnbouwers? Zo 
ja, hoeveel hectare zal er vermoedelijk aangelegd worden de volgende jaren?

8. a) Hoeveel wijnbouwers zijn actief binnen de afgebakende geografische eenheid 
van de beschermde oorsprongsbenaming Maasvallei Limburg?

b) Hoeveel wijndomeinen zijn in opbouw?

c) Hoeveel van deze wijnbouwers zijn gevestigd in Vlaams Limburg?

d) Welk areaal en welke vermoedelijke gemiddelde productie zal Maasvallei Limburg 
vertegenwoordigen? 

e) Wat is telkens het aandeel van Vlaams Limburg? 

9. Welke gerichte beleids- en economische ondersteuning werd in 2015, 2016 en tot 
nog toe in 2017 gegeven?

10. Uit antwoorden op eerdere schriftelijke vragen weten we dat een aantal belangrijke 
gegevens, zoals het aantal wijnstokken, het aantal tewerkgestelden of het aantal 
fruittelers dat gestart is met wijnbouw, niet bekend zijn. 

Welke initiatieven neemt de minister om de ontwikkeling van de wijnbouw, die toch 
geboekt staat als een groeisector, beter te monitoren?



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

ANTWOORD
op vraag nr. 535 van 5 april 2017
van LYDIA PEETERS

1. De productiegegevens voor oogstjaar 2016 zijn nog niet bekend gemaakt door de 
FOD Economie, K.M.O., Middenstand en Energie. Op de website van deze federale 
overheidsdienst zijn de meeste recent beschikbare gegevens te raadplegen.

2. Hiertoe verwijs ik naar mijn antwoord op deelvraag 3 van uw schriftelijke vraag nr. 
403 van 21 februari 2017.

3. Hiertoe verwijs ik naar mijn antwoord op deelvraag 4 van uw schriftelijke vraag nr. 
403 van 21 februari 2017.

4. Zuid-Limburgse schuimwijn, schuimwijn uit de Druivenstreek, appel-perenwijn uit het 
Pajottenland en Limburgse appelwijn met druiven.

5. Hiertoe verwijs ik naar mijn antwoord op deelvraag 5 van uw schriftelijke vraag nr. 
403 van 21 februari 2017.

6. Hiertoe verwijs ik naar mijn antwoord op deelvraag 7 van uw schriftelijke vraag nr. 
403 van 21 februari 2017.

7-8.Mijn diensten beschikken niet over deze gegevens.

9. In 2015 werd een demonstratieproject ‘Implementatie van IMP in de druiventeelt’ 
beëindigd.
Er loopt een vijfjarig SALK-project ‘Wijnbouw in Limburg, van ontluikende sector tot 
professioneel gebeuren’.
Daarnaast kan de wijnbouwsector beroep doen op VLIF-steun voor de aanplant van 
druivenstokken of voor de mechanisering en uitrusting van de wijnbouwbedrijven. 
VLAM dient in 2017 een project in bij de Europese Commissie om het Europese 
kwaliteitssysteem beter bekend te maken in België. 

10.Gelet op de afweging tussen kosten en baten en gelet op de administratieve last 
waarmee ondernemers geconfronteerd worden als de overheid gegevens opvraagt 
voor louter statistische doeleinden, zijn hierrond geen speciale initiatieven gepland.


